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Situation in Moldova :  
Statement by Council of Europe Committee of Ministers’ Chairman 
Miguel Angel Moratinos 
 
Strasbourg, 23.04.2009 - I am much concerned about the situation in Moldova following 
the violent events of 7 April, especially in view of the reports of ill-treatment of those 
detained by the authorities and restrictions on freedom of the media and on access to 
information. 
 
Taking into consideration the information provided by the delegation of the Council of 
Europe that recently visited Moldova there are many elements for concern. 
 
I urge the Moldovan government to act in accordance with its commitments towards the 
Council of Europe when dealing with the consequences of the events of 7 April. The 
Moldovan authorities should guarantee the full respect for the rule of law, fundamental 
freedoms and human rights, including the rights of peaceful assembly, access to 
information and expression. Allegations of ill-treatment should be properly investigated. 
 
At the same time, all concerns regarding the 5 April elections should be addressed in a 
transparent manner. I call on all political forces in Moldova to engage in political dialogue 
with a view to restoring the proper functioning of democratic institutions and to pursuing 
Moldova’s European path. 
 
 
Situation en Moldova :  
Déclaration du Président du Comité des Ministres du Conseil de 
l’Europe, Miguel Angel Moratinos 
 
Strasbourg, 23.04.2009 - Je suis très préoccupé par la situation en Moldova à la suite 
des violences du 7 avril, tout particulièrement au vu des rapports faisant état de mauvais 
traitements sur les personnes détenues par les autorités ainsi que de restrictions à la 
liberté des médias et à l’accès à l’information. 
 
Considérant l’information fournie par la délégation du Conseil de l’Europe qui a 
récemment visité la Moldova, de nombreux points d’inquiétude subsistent. 
 
J’appelle instamment le gouvernement moldave à agir conformément à ses 
engagements envers le Conseil de l’Europe dans le règlement des conséquences des 
événements du 7 avril. Les autorités moldaves devraient garantir le plein respect de 
l'Etat de droit, des libertés fondamentales et des droits de l'homme, y compris la liberté 
de réunion pacifique, le droit d’accès à l’information et la liberté d’expression. Les 
allégations de mauvais traitements devraient faire l’objet d’enquêtes en bonne et due 
forme. 
 
Par ailleurs, toutes les préoccupations relatives aux élections du 5 avril devraient faire 
l’objet d’un traitement transparent. J’appelle l’ensemble des forces politiques de la 
Moldova à engager un dialogue politique afin de rétablir le bon fonctionnement des 
institutions démocratiques et de faire progresser la Moldova sur la voie européenne. 


